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Pro velký zájem občanů o další nádoby 
na bioodpad, obec zajistila jejich navýšení. Každé 
č.p. může tedy vlastnit 2 nádoby na bioodpad. 

Kdy a kde si mohou občané nádoby vyzvednout?
Každý pracovní den v úředních hodinách 
na Obecním úřadu ve Vlkanči,
24. 7. 2014 od 17:30 do 18:00 u Obecního 
domu v Kozohlodech, 
24. 7. 2014 od 18:15 do 18:45 u místního 
pohostinství v Přibyslavicích.

Zapůjčení bude opět zdarma a cena za odvoz 
odpadu zůstává pro tento rok neměnná.

Nové nádoby na bioodpad

Konají se vždy druhé pondělí v měsíci od 18:00 
hodin střídavě ve všech třech obcích.

Rozpis srpen - říjen 2014:
 11. 8. 2014  –   Přibyslavice, 
    sál místního pohostinství 

 8. 9. 2014  –   Vlkaneč, zasedací místnost OÚ

 13. 10. 2014  –   Kozohlody, sál Obecního domu 

VEŘEJNÁ ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE

V sobotu 30. srpna 2014
si Vás dovolujeme pozvat na osmý ročník

SLAVNOSTI DOŽÍNEK
Začátek ve 13:00 v kostele sv. Jakuba staršího.

Pokračování od 14:00 na fotbalovém hrišti.

Těšit se můžete na dožínkové koláče a jiné 
občerstvení, vystoupení tanečního kroužku, 

mažoretek a děvčat z aerobiku, výstavku 
chovatelů, program siláka Jiřího Žaloudka, 

nebude chybět ani dětský koutek, různé 
prodejní stánky, projížďky v kočáře 

s koňským spřežením aj. Celým odpoled-
nem vás bude provázet kapela Věnovanka.

Večer se bude konat taneční parket, kde 
zahrají místní hudební kapely.

Srdečně zve obec Vlkaneč!
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USNESENÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE
(Kompletní zápisy ze zastupitelstev jsou k dispozici buď na obecním úřadu nebo na internetových stránkách obce).

Zápis z 5. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 14. 4. 2014 v Kozohlodech
Přítomní zastupitelé: Janáček Zdeněk, Klaus Josef, Kořínek Bohuslav, Löwy Radek, Novák Oldřich, Semrádová Bohumila, Zelená Marie
Omluvení zastupitelé: Volenec Jiří, Pavlas Stanislav
Zapisovatel: Semrádová Bohumila 
Ověřovatelé zápisu: Janáček Zdeněk, Klaus Josef
Přítomní občané: 11

Zastupitelstvo obce ukládá:
 Zaslat firmě Jicom dodatečně objednávku na vypracování a předání kompletní projektové dokumentace a všech vyjádření na 

přeložku drážního kabelu s termínem do 30. 4. 2014. 
 Uzavřít s paní R. smlouvu o koupi pozemku na návsi v Přibyslavicích p. č.592/1 (348 m2) za cenu 120,- Kč/m2 vč. DPH.
 Zveřejnit přesné informace o konání sbírky ošacení a ostatních věcí pro neziskovou organizaci Diakonie Broumov v dubnovém 

Zpravodaji obce Vlkaneč.

Zápis ze 6. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 12. 5. 2014 v Přibyslavicích
Přítomní zastupitelé: Janáček Zdeněk, Klaus Josef, Kořínek Bohuslav, Löwy Radek, Novák Oldřich, Pavlas Stanislav, Semrádová 
Bohumila, Volenec Jiří, Zelená Marie
Omluvení zastupitelé: 0
Zapisovatel: Semrádová Bohumila 
Ověřovatelé zápisu: Löwy Radek, Kořínek Bohuslav
Přítomní občané: 10

Zastupitelstvo obce ukládá:
 Uzavřít SoD na prodej obecního pozemku p.č. 592/16 v k. ú. Přibyslavice – přesunutý úkol.
 Uzavřít SoD na provedení akce „Odbahnění rybníku v Přibyslavicích“ firmě Novotný za cenu 331 520,- Kč bez DPH.

Zápis ze 7. mimořádné schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 23. 5. 2014 ve Vlkanči
Přítomní zastupitelé: Janáček Zdeněk, Klaus Josef, Kořínek Bohuslav, Löwy Radek, Novák Oldřich, Pavlas Stanislav, Semrádová 
Bohumila, Volenec Jiří, Zelená Marie
Omluvení zastupitelé: 0
Zapisovatel: Semrádová Bohumila 
Ověřovatelé zápisu: Novák Oldřich, Zelená Marie
Přítomní občané: 0

Zastupitelstvo obce ukládá:
 Uzavřít s firmou Jicom s.r.o. smlouvu o dílo na provedení přeložky drážního kabelu za cenu 236 920,- Kč bez DPH.
 Převést projektovou dokumentaci ke stavbě „Dokončení kanalizace ve Vlkanči“. + inženýrskou činnost + správní poplatek na investora 
 celé stavby firmu VHS Vrchlice Maleč a.s. darovací smlouvou.

Zápis z 8. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 9. 6. 2014 ve Vlkanči
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Kořínek Bohuslav, Löwy Radek, Novák Oldřich, Pavlas Stanislav, Semrádová Bohumila, Zelená Marie
Omluvení zastupitelé: Volenec Jiří, Janáček Zdeněk
Zapisovatel: Semrádová Bohumila 
Ověřovatelé zápisu: Klaus Josef, Kořínek Bohuslav
Přítomní občané: 0

Zastupitelstvo obce ukládá:
 Poskytnout finanční příspěvek na pořádání dětského dne MS Diana ve výši 500,- Kč.
 Navrhnout do územního plánu jiný, vhodný pozemek na dětské hřiště v Kozohlodech.
 Darovat střešní latě v hodnotě cca 50.000,- Kč na opravu střechy kostela v Přibyslavicích. 
 Poskytnout finanční příspěvek na pořádání soutěže v požárním sportu SDH Vlkaneč ve výši 500,- Kč.
 Účastnit se valné hromady VHS Vrchlice Maleč a.s..

Zápis z 9. mimořádné schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 23. 6. 2014 ve Vlkanči
Přítomní zastupitelé: Janáček Zdeněk, Klaus Josef, Kořínek Bohuslav, Löwy Radek, Novák Oldřich, Pavlas Stanislav, Semrádová 
Bohumila, Volenec Jiří, Zelená Marie
Omluvení zastupitelé: 0
Zapisovatel: Semrádová Bohumila 
Ověřovatelé zápisu: Volenec Jiří, Löwy Radek
Přítomní občané: 0

Zastupitelstvo obce ukládá:
 Uzavřít s firmou Silnice Čáslav a.s. smlouvu o dílo na provedení asfaltového povrchu v ulici před poštou ve Vlkanči za cenu 
810 599,60 Kč bez DPH.

Bohumila Semrádová, Kozohlody
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SBOR PRO  OBČANSKÉ  ZÁLEŽ ITOST I
Milí občané,
v uplynulých třech měsících jsme písemně blahopřáli p. Šimerko-
vé M., Klečákovi F., p. Fílové H., p. Smutnému V., p. Hájkovi J., 
p. Vlkovi B., p. Štouralové H., p. Rödlichové H., p. Staňkovi V., 
p. Svitákovi V., p. Vančurovi M. a p. Šerákové Z.. Osobně jsme 
popřáli p. Růženě Svitákové, p. Jiřině Brabcové, p. Anně Zelené, 
p. Václavu Šemberovi, p. Zdeňku Brabcovi, p. Josefu Jonášovi.

Přejeme všem oslavencům pevné zdraví a životní pohodu.

V dubnu jsme přivítali mezi občánky naší obce Romana Míchala 
(pro nemoc se nemohl zúčastnit), Šimona Bernata, Terezu 
Oslancovou, Johanku Burianovou a Matyáše Formánka.

Všem dětem i jejich rodičům přejeme hodně štěstí, zdraví 
a radosti.

Mgr. Marcela Formánková, Vlkaneč

Brabec Zdeněk a Brabcová Jiřina
80 let a 75 let

zleva Terezka Oslancová a Šimon Bernat zleva Johanka Burianová a Matyáš Formánek

Naši oslavenci:

Vítání obcánku:

Svitáková Růžena
80 let

Šembera Václav 
99 let

 nejstarší občan Kozohlod

Zelená Anna 
80 let

Jonáš Josef 
70 let
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ZŠ  a  MŠ VLKANEČ
S blížícím se koncem školního roku jsou 
v naší škole již tradiční akce, na které nyní 
již jen vzpomínáme.

Duben
Ve středu 30. 4. se konal školní projekt 
„Slet čarodějnic“. V dopoledních hodi-
nách čarodějnická redakce vydala již 
6. číslo „Čarodějného kotlíku“, do kterého 
všechny čarodějnice přispěly svou veselou 
kouzelnou stránkou pod svým čarodějnic-
kým jménem. Dočetli jsme se mnoho zají-
mavého ze života čarodějnic, např. menu 
v hotelu pro čarodějky, recepty na kouzel-
né lektvary, předpovědi počasí, inzeráty, 
televizní čarodějný program a křížovky, 
vše nás velmi pobavilo. V 10 hod jsme 
se sešli za školou i s malými čarodějnice-
mi z MŠ. Velké čarodějky předvedly svůj 
rej na košťatech a krátký program, diváci 
si pak mohli přečíst jejich časopis a všich-
ni společně si uvařili lektvary a pronesli 
tajemná zaříkávadla. Následoval oblet 
Vlkanče za zvuků čaropísní.

Květen
Do MŠ zavítalo divadélko Kůzle s Pirát-
skou pohádkou pro malé i větší diváky. 
Děti se nejen poučily, ale hlavně naučily 
nové písničky, které je provázely celým 
představením.

Červen
V pondělí 2. 6. jsme navštívili divadelní 
představení v Čáslavi Indiánskou pohád-
ku, která nás velmi mile překvapila, neboť 
se v ní mluvilo jen indiánským jazykem 
a bylo to velmi zajímavé představení diva-
dla Drak z Hradce Králové.

V pátek 13. 6. jsme společně s dětmi 
z MŠ vyjeli na školní výlet. První zastávka 
byla v Pavlově, kde je záchranná stanice 
zvířat. Prošli jsme naučnou stezku i s prů-
vodcem, který poutavě vyprávěl o jednotli-
vých zvířatech. Další zastávkou byly Tasi-
ce, kde je muzeum bývalé sklárny. Dětem 
se líbilo, jak si mohly prohlédnout sklář-
ské pece a seznámit se s výrobou skla. 
Odpoledne jsme zastavili u rozhledny Boh-
danka. Nejprve jsme se posilnili, a pak 
vystoupali až nahoru, pohled z rozhledny 
stál určitě zato. Všichni se domů vrátili 
spokojení.
V neděli 22. 6. jsme uspořádali „rozlouče-
ní se školním rokem“ pro rodiče a veřej-
nost. Děti z MŠ i ZŠ vystoupily s progra-
mem, ve kterém se střídaly básně, tance 
a písně. Naše vystoupení bylo určené 
všem, kteří chtěli vidět, co jsme se za 
školní rok naučili. Rozloučili jsme se vese-
lou písní F. R. Čecha Perníková chaloupka, 
kterou děti nejen zpívaly, ale i zdramatizo-
valy. Poděkování patří hlavně dětem, ale 
samozřejmě i všem, kteří se na programu 
podíleli.
V úterý 3. 6. jsme se fotili se svými kama-
rády, abychom si jednou po letech na 
všechny vzpomněli.
V úterý 24. 6. se v MŠ konala „Zahradní 
slavnost“ spojená se šerpováním budou-
cích prvňáčků. Počasí nám přálo, a proto 
se celé odpoledne ozýval ze školní zahra-
dy veselý smích a všichni budou dlouho na 
tuto krásnou událost vzpomínat.
Předposlední týden školního roku patří již 
po mnoho let školnímu projektu „Spaní 
ve škole“. Ten letošní se konal 19. a 20. 
června. 

Začínali jsme ve čtvrtek ráno, kdy jsme 
se rozdělili do 4 družstev pod vedením 
žáků z 5.roč. Každé si vyrobilo svou vlastní 
vlajku a vymyslelo bojový pokřik. Soutěžili 
mezi s sebou – Koně, Benďáci, Mustan-
gové a Supi.
Ještě dopoledne nás na hřišti čekaly 
netradiční sportovní disciplíny. Odpoled-
ne jsme plnili úkoly v lese a hledali tajný 
poklad. Po návratu jsme si zasoutěžili 
ve hře pexeso. 
Večer jsme lovili „bobříka odvahy“. Straši-
delnou stezku pro nás připravili starší 
kamarádi ze 6. roč. - - patří jim velký dík. 
Setkali jsme se s různými strašidly na ces-
tě plné světýlek a roztodivných zvuků. 
Svým podpisem však všichni dokázali, 
že se nebáli a důkazem byl kamínek 
odvahy. 
V pátek po rozcvičce nás čekal turnaj 
ve vybíjené a po obědě byla diskotéka. 
Na závěr všichni obdrželi diplomy. 
Nebylo vítězů ani poražených, zvítězilo 
kamarádství a hezké vzpomínky na spo-
lečně prožité dny ve škole.
Školní rok 2013/2014 byl slavnostně 
ukončen v pátek 27. 6. 2014 a všichni 
obdrželi svá vysvědčení. Rozloučili jsme 
se s žáky z 5. roč. s přáním mnoha úspě-
chů v ZŠ v Golčově Jeníkově. Letos do 
6. ročníku postoupili: Eliška Bártová, Do-
minik Benda, Jakub Semerád a Kristýna 
Zelingerová
Krásné letní měsíce plné sluníčka 
a nevšedních zážitků přeji nejen dětem, 
ale i všem dospělým.

Mgr. Marcela Formánková, Vlkaneč

  Školní výlet do Tasic 
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Č INNOST  MÍSTNÍCH  SPOLKŮ

SDH VLKANEČ
Výlet do Dětenic
3. 5. 2014 pořádal SDH Vlkaneč výlet do středověké krčmy v Děte-
nicích. Sraz byl v sobotu ve 14 hodin. Po příjezdu do Dětenic jsme 
si prohlédli krásný zámecký park. Měli jsme štěstí, v této roční době 
zrovna rozkvétaly azalky a rododendrony. I místní zámek byl velmi 
pěkný a krásně zrekonstruovaný. K zámku také patří starobylý pivo-
var, ve kterém se vyrábí pivo do místní krčmy. Vtipná průvodkyně 
nám vysvětlila celý průběh výroby piva a došlo i na malou ochutnáv-
ku. Středověká krčma nás překvapila svou velikostí, velmi chutnou 
kuchyní a kvalitním pivem. Také program, kterým nás personál krč-
my bavil, byl skvělý, i když poněkud drsný. Myslím, že výlet do Děte-
nic byl dobrý nápad a většině účastníků se moc líbil.

Okrsková soutěž 
V sobotu 21. 6. se na místním hřišti konala okrsková soutěž 
v požárním sportu. K soutěži se přihlásilo 10 družstev mužů 
a 1 družstvo žen. Soutěž se konala tradičně na místním fotbalo-
vém hřišti.

Časy jednotlivých družstev:

Ženy  Kozohlody  63,13 s
Muži 1. Dobrovítov  38,28 s
 2. Vlkaneč B 40,16 s
 3. Vlkaneč A 40,86 s
 4. Vlkaneč C 43,06 s
 5. Kozohlody A 46,83 s
 6. Šebestěnice B  52,85 s
 7. Šebestěnice A 55,20 s
 8. Kozohlody B 71,71 s
 9. Zbýšov  76,65 s
 10. Damírov 224,91 s

Vítězům gratulujeme a věříme, že si všichni užili hodně zábavy.
Krásné prázdniny, hodně sluníčka a příjemné prožití dovolené 
přeje SDH Vlkaneč.

Michaela Časarová, Vlkaneč

SDH KOZOHLODY
Pálení čarodějnic
30. dubna členové našeho sboru připravili pro místní děti tradiční 
pálení čarodějnic, které se uskutečnilo na hrázi Návesního rybníka.

Čerpání vody ze sklepů
V sobotu 24.května se přes naši obec přehnala v odpoledních 
hodinách bouřka s kroupami a přívalovým deštěm. Došlo k zato-
pení několika sklepů. Členové našeho sboru provedli odčerpání 
vody z těchto sklepů.

Okrsková soutěž v požárním útoku
V měsících červnu jsme se věnovali přípravě družstev na okrsko-
vou soutěž v požárním útoku, která se uskutečnila v sobotu 21. 
června 2014 na hřišti ve Vlkanči. Náš sbor zastupovala 2 druž-
stva mužů a 1 družstva žen. Po soutěži se uskutečnilo posezení 
s občerstvením. 

Úprava části dvora u Obecního domu
V měsíci červnu jsme též dokončili úpravu části dvora. Bylo pro-

vedeno srovnání terénu, navezení drtě a na to byla položena 
umělá tráva.

Plánované akce:
5. 7. 2014 – Posezení na hrázi Návesního rybníka 
12. 7. 2014 - Uspořádat výlet na kolech
Dokončit úpravu dvora u Obecního domu.

Mgr. Hana Mazalová Klečáková, Kozohlody

  Družstvo žen SDH Kozohlody

SDH PŘIBYSLAVICE
Pouť 
Pouť v Přibyslavicích tento rok připadla na 15. června. Letos 
hasiči nepořádali taneční zábavu, ani jinou akci pro ostatní ob-
čany. Členové sboru se v sobotu sešli u místní hospody a grilo-
vali kuřata.

Svatby
V měsíci červnu se také konaly dvě svatby našich členů.
První svatba byla 7. června v obřadní síni na Tvrzi v Golčově Je-
níkově, kde zástupci sboru předali gratulaci a svatební dar panu 
Vladimíru Kociánovi.
Druhá svatba se konala 22. června. Před hasičskou zbrojnicí 
hasiči „zatáhli“ pana Rejnka Josefa, popřáli budoucím manže-
lům a předali svatební dar.
Oběma manželským párům přejeme na společné cestě životem 
vše nejlepší.

Marcela Němcová, Přibyslavice   Předání daru manželům Kociánovým
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TJ – SOKOL VLKANEČ
Fotbalové aktuality
Ukončení fotbalové sezony bylo završeno setkáním fotbalistů 
na kabinách 14. 6. 2014 po odehraném zápase s týmem 
z Hostovlic. Celkové pořadí v tabulce - jedenácté místo. Výbor 
bude během letních měsíců projednávat přestup Roberta Šraňka 
a Petra Altmanna. O Josefa Klause ml. opět projevili zájem 
z Leštiny. Na našem hřišti ho po dobu další sezony budeme 
postrádat. Po dlouhodobé absenci způsobené zraněním, posílí 
řady Luboš Špitálník.

Pálení čarodějnic
30. 4. 2014 na místním hřišti proběhlo tradiční pálení čaroděj-
nic. Před setměním byly v areálu hřiště pro děti připraveny úkoly 
a sportovní disciplíny. Děti společně ozdobily a postavily máj, 
která hřiště zdobila do konce měsíce května. Nechyběly sladké 
odměny a špekáčky, které si každý soutěžící za odměnu mohl 
opéci nad ohněm. Přibližný počet padesáti dětí, které se aktivně 
zúčastnily, svědčí o zájmu této akce.

Turnaj starých gard v Potěhách
Členové naší organizace Jan Burian, Václav Prášek, Radek Löwy 
se zúčastnili 21. 6. 2014 fotbalového klání starých gard v Potě-
hách. Posílili řady týmu z Bratčic a obsadili 3. místo.

Údržba kabin
S velkými obtížemi byly posekány prostory před sportovním 
areálem. Velké sekačky,kterými jsou majitelé občané z Vlkanče, 
se porouchaly a ve finále obecní úřad oslovil pana Zadinu z Kluc-
kých Chválovic. V pátek 27. 6. byl zajištěn celoplošný postřik 
travnaté plochy fotbalového hřiště proti nežádoucím rostlinám. 
Zajišťujeme opravu interního rozhlasu na kabinách.

Fotbalový zápas fanoušků Sparty a Slávie
5. 7. 2014 se uskutečnilo druhé setkání fanoušků fotbalových 
stálic Sparty a Slávie.
Hráči i fanoušci se dostavili ve velkém počtu, i když počasí neby-
lo právě příznivé. Oblohu křižovaly blesky doprovázené vydatným 
deštěm. Naši oceloví sportovci dokázali, že nejsou z cukru 
a navzdory počasí utkání sehráli. Za to jim patří dík všech divá-
ků, kteří je přišli podpořit. Utkání skončilo výsledkem 7:7, ani 
penalty nerozhodly o konečném vítězi. Při losování vítězství 
připadlo Spartě. Příjemným zážitkem bylo vystoupení dětí z míst-
ního tanečního kroužku. Ve večerních hodinách zahrály místní 
kapely NAPLECH a ROTH KREKR. 
Všem, kdo se podílel na přípravě a organizaci děkujeme.

Připravované akce
Pouťová taneční zábava -parket 26. 7. 2014 - hraje skupina SAM.
Střelecká soutěž- srpen termín upřesněn na plakátech.
Posvícenská taneční zábava 4. 10. 2014- hraje skupina Univer-
zum.

Martina Nováková, Vlkaneč

  Fotbalové utkání Sparta - Slávie

  Zátah pana Josefa Rejnka
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MS DIANA VLKANEČ
Dětský den
V sobotu 14. června uspořádali myslivci v prostorách obecního 
úřadu a myslivecké klubovny dětský den a oslavu měsíce mysli-
vosti. Děti si zde mohly vyzkoušet dovednosti ve střelbě ze vzdu-
chovky a kuše, určovaly různé druhy zvěře a ryb a na každém sta-
novišti byly odměněny sladkostí. Nejvíce ale děti zajímal skákací 
hrad ve kterém bylo stále živo. Po celou dobu, až do pozdních 
večerních hodin, hrálo k poslechu a tanci duo harmonikářů s bu-
beníkem. Pěkným překvapením bylo vystoupení místního taneční-
ho kroužku po vedením slečny Kristýny Neumanové. MS děkuje 
sponzorům této akce - především Obci Vlkaneč, Tesco Stores a.s. 
a dalším, kteří tuto akci zajišťovali a pomáhali.

Ostatní činnost
Na rybník Pálov bylo vypuštěno několik desítek divokých kachen. 
Většina jich byla zakoupena, ale třináct kachňat odchoval a vy-
pustil pan Josef Burian st.. Nyní se členové MS střídají v každo-
denní kontrole a krmení této zvěře. Dále bylo nad tímto rybníkem 
dokončeno osetí políčka plodinami, které by měly sloužit pro 
zpestření jídelníčku zvěře. Do honitby jsme také umístili padesát 
kusů solníků z osikového dřeva především pro zaječí zvěř. 
A v červenci se uskutečnila brigáda v ZD Vysočina Zbýšov na 
vyčištění prostor pro skladování obilí. 

Plánované akce
7. 11. 2014 - Hubertská zábava v místním pohostinství Vlkaneč.

Vladimír Burian, Vlkaneč

  Duo harmonikářů zpestřilo Dětský den 

ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ VLKANEČ
Něco málo o včele medonosné
Tento blanokřídlý hmyz pochází původně ze středního Kavkazu, 
přešlechtěn byl v Kraňské oblasti na území dnešního Slovinska, 
odtud název rodu Včela Kraňská. Ze Slovinska se postupně roz-
šířila do střední Evropy a postupně od 20. let minulého století 
vytlačila u nás chovanou včelu tmavou. Kraňka byla u nás dále 
šlechtěna a vznikaly nové klony, jako je například Trojsek, Vůč-
ko, Lesana, Sklenár a další. Včela Kraňská vyniká svou pracovi-
tostí, mírností a rychlým jarním rozvojem. Dnes jsou včely šlech-
těny na velký úlový prostor, včelstvo v plném rozvoji dosahuje 
síly 60-80 tisíc jedinců. Skládá se vždy z jedné matky (královny), 
dělnic, mladušek a trubců. Matka v plném jarním rozvoji denně 
klade tisíc vajíček, někdy i více, což se rovná její tělesné váze. 
Tuto nepředstavitelnou reprodukční schopnost lze zajistit jen 
vysoce kvalitní potravou, prakticky celý produktivní věk je krme-
na jen mateří kašičkou. Matka klade oplozená vajíčka, z nichž 
se líhnou dělnice a z neoplozených vajíček trubci. Nová matka 
se líhne z oplozeného vajíčka a larvička je krmena až do doby 
zakuklení jenom mateří kašičkou. Matka se líhne již 16. den, 
dělnice 21. den a trubec 24. den. Plně rozvinuté včelstvo spotře-
buje za rok asi 80 kg pylu a 100 kg medu. Co jim vezmeme 
je vlastně nadhodnota. 
Nejdůležitější je opylovací činnost. Včela opylí až 95 % všech 
kultur a 5 % kultur zbývá na čmeláky, motýly a ostatní hmyz. 
Albert Einstein, který se mimo jiné zajímal o chování včel čistě 
z vědeckého hlediska, prohlásil, že lidstvo by si mělo z tohoto 
hmyzího druhu vzít příklad. Nikdo není nikomu nadřazen ani pod-
řízen a činnost všech jedinců je plně podřízena potřebám spole-
čenství, tím jsou jedineční a v hmyzí říši mají nejpropracovanější 
řád i nad mravenci a jiným společenským hmyzem. Kdyby 
na zemi vyhynula včela medonosná, do tří let by mělo lidstvo 
existenční problémy.

Jak vzniká med 
Med máme buď květový nebo medovicový. Květový vzniká 
ze sebraného nektaru z kvetoucích rostlin, odfiltrováním škodli-
vin případně toxinů, zahuštěním a přidáním výměšku z hrtano-

vých žláz. Z toho co přinesou včely do úlu, je asi 1/5 medu. 
Mladušky v úle přes noc vše zpracují, několikrát obohatí a buňku 
potom zavíčkují proti případné vlhkosti voskem smíchaným 
s propolisem, který si sami vyrobí. Opylovací činnost a med není 
vše, co nám jsou schopny včely poskytnout. Je to propolis, vosk, 
včelí med a mateří kašička. Tyto produkty se užívají hojně 
v kosmetice a farmacii. Květový med je považován za nejzdravěj-
ší a prakticky beze zbytku stravitelný. Je složen z jednoduchých 
cukrů, které nepotřebují štěpení v játrech a přecházejí přímo 
do organizmu. Tento med obsahuje všechny stopové prvky a vi-
tamíny, mimo selenu. Proto, když se někdo rozhodne, že si vyro-
bí pampeliškový med, musí uznat, že výrobek je pouze cukerný 
sirup a po 2 hodinách vaření z toho mála již nic dobrého nezbu-
de. Na jedno kilo medu musí včela navštívit asi jeden milion 
květů.
Medovicový med vzniká sebráním sladké šťávy, která jako ved-
lejší produkt mer a mšic. Mera žije na jehličnatých a listnatých 
stromech a pro své rozmnožování potřebuje bílkovinu. A protože 
stromová míza jí obsahuje velice málo, mera napíchne svůj 
sosáček do dužnatého mladého výhonu a nechá vlastním tlakem 
mízu proudit přes svůj organizmus a odčerpává pouze bílkovinu. 
Vzniklé složitější cukry jsou vedlejším produktem, které vylučuje. 
Když je sucho a tlak mízy je minimální a mera přemnožená, vzni-
ká meliciozní med (cementový). Ten je z plástů prakticky nevyto-
čitelný, ale chuťově vynikající. Medovicové medy, protože obsa-
hují složitější cukry, jsou méně vhodné pro malé děti a starší lidi. 
O včelách bylo již mnoho napsáno, ale stále nás mají čím 
překvapit. Žili tady miliony let před námi, takže mají před lid-
stvem velký náskok. Včelařem se člověk nestává, když vytočí 
první metrák medu, ale když si začne uvědomovat složité zákoni-
tosti a taje, které jsou zakódovány ve společenství včel. Potom 
si začne uvědomovat, jak dokonale jejich společenství funguje, 
jak se musíme stále ještě učit a jak jsme stále ještě hloupí. Při 
chovu včel by včelař neměl včelstvo omezovat, včely si na včela-
ře nemohou zvyknout, protože žijí velmi krátce, ale včelař si musí 
zvykat na chování včelstev, protože každé je individualitou. Člo-
věk by měl najít ten nejšetrnější způsob při jejich ošetřování 
a zásahů do nich.

Josef Rejnek, Vlkaneč
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PŘ ÍSPĚVKY  NAŠICH  SPOLUOBČANŮ

Koutek ovocnářeKoutek ovocnáře
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...aneb co je dobré udělat v sadě pro lepší úrodu

ČERVENEC
Léto je již v plném proudu, sklízíme pozdní 
třešně (chrupky) odrůdy Kordia, Vilma 
a Regina. Rannější odrůdy sladkovišní 
a amarelky. Dozrává drobné ovoce a kon-
cem měsíce budou dozrávat meruňky 
a rané odrůdy broskví. Během července 
musíme dbát na ochranu proti náletu mši-
cí a mer, které jsou významným přenaše-
čem virové šárky.
Při sklizni peckovin si vezmeme na pomoc 
zahradní nůžky a to co bychom chtěli 
odstranit na jaře, zkrátíme nebo odstraní-
me nyní. Letním řezem mírně přibrzdíme 
růst a strom či keř šetříme, nemusí vynalo-
žit tolik síly na růst letorostů a pupenů na 
příští rok. 
Zakrácení letorostů je důležité zvlášť u ná-
chylných odrůd angreštů, spory plísní ame-
rického padlí přezimují na konečcích letoš-
ních letorostů. Provedeme-li tento zásah 
důsledně, výrazně omezíme výskyt tohoto 
onemocnění.
Odplozené jahodníky ošetříme, sazenice 
zbavíme starých lupenů a šlahounů (pozor 
na srdíčka), přihnojíme, nejlépe cereritem, 
a řádně zalijeme. U jednou plodících malin 
odstraníme odplozené letorosty. U vinné 
révy nadále provádíme zelené práce a od-
straňujeme vše přebytečné. U nerezistent-

ních odrůd provádíme ochranu proti padlí 
a perenospoře. Nejvýznamnější chorobou 
v našem kraji je padlí, které prakticky zničí 
celou úrodu. U dozrávajícího ovoce kontro-
lujeme moniliózy, napadené plody odstra-
ňujeme a v případě vlhkého počasí nebo 
silného výskytu použijeme vhodný fungi-
cid. 

SRPEN
Tento měsíc se vyznačuje vysokými odpo-
ledními teplotami a bývá chudší na srážky 
než předešlý měsíc. Dozrávají odrůdy 
ostružiníků a jejich mezidruhoví kříženci. 
Pro příští rok ponecháme jen jeden až dva 
nejsilnější výhony, ostatní odstraňujeme. 
Dozrávají středně rané broskvoně jako 
je Redhaven, Arbrite a Alefrai. Dozrávají 
slivoně jako odrůda Hanita a Valor, z ren-
klód zelená, Altánová, Briská, z mirabelek 
Nanciská, Belamira a dnes již populární 
mezidruhový kříženec Miraclaude. U pec-
kovin platí stará dobrá zásada, že snášejí 
nejlépe hlubší řez, kdy je na nich zralé ovo-
ce. U broskvoní a vinné révy provádíme 
raději výchovný řez systémem zaštipování 
mladých letorostů během celé vegetace, 
jednak se vyhneme výskytu kleotoku a 
strom udržíme v líbivé formě malého vzrůs-
tu (zbytečné vyholování kosterních větví).

Slunečního svitu již ubývá, zkracuje se den 
a rozdílné denní a noční teploty přispívají 
k vyzrávání ovoce, zvlášť u jádrovin, plody 
do sebe ukládají cukry. Dozrávají pozdní 
odrůdy broskvoní jako je Cresthaven, Hale-
haven a Soudhaven. Tyto odrůdy nejsou 
tak šťavnaté, jsou velmi sladké a velice 
vhodné ke konzervování, jsou žlutomasé 
a dobře odlučitelné od pecky. Začínáme 
sklízet zimní jablka a hrušky. Každá odrů-
da u jádrovin vyžaduje přesnou dobu skliz-
ně a od termínu se odvíjí chuť uloženého 
ovoce a jeho konzumní zralost. Neplatí již 
zásada: ,,Je posvícení odpoledne, nemám 
co dělat, otrháme jablka“. U stolního vína 
vždy dbáme, aby bylo rezistentní a v na-
šich podmínkách, aby dozrávalo koncem 
srpna až začátkem září. Později dozrávající 
odrůdy nás nemusejí vždy uspokojit. Větši-
na ovocných školek zahajuje prodej kolem 
10. října, takže máme ještě čas zvážit, zda 
nepotřebujeme něco dokoupit nebo vymě-
nit. V sadě nemá význam mít ovoce 
na dvou stromech stejné, ale dbáme 
na to, aby byl sortiment co nejširší. Důleži-
té je brát v úvahu opilovací poměr. Strom 
nesázíme na rok, tak bychom měli zvážit 
všechny požadované parametry, aby odrů-
da splnila naše požadavky.

Josef Rejnek, Vlkaneč

V loňském roce se podařilo očistit a natřít věžní báň kostela sv. 
Václava v Přibyslavicích. Na podzim 2013 jsme podávali žádost 
o dotaci na Krajský úřad Středočeského kraje, která bohužel neby-
la vyřízena kladně. Stejně jsme dopadli i se žádostí o dotaci pro-
střednictvím MAS Lípa pro venkov. Další žádost o dotaci jsme po-
dávali prostřednictvím pověřené obce, tedy Městského úřadu 
v Čáslavi na Ministerstvo kultury. Z těchto prostředků máme přislí-
beno 100.000,- Kč na pokračování oprav střechy kostela. Na účtu 
máme v současné době 129.413,- Kč, dále máme přislíbeny další 
sponzorské dary a další sponzory se chystáme oslovit. Poslední 
žádost o dotaci jsme podávali na Biskupství Hradec Králové z Fon-
du solidarity, výsledek této žádosti zatím neznáme.
Vzhledem k příslibu dotace od Ministerstva kultury jsme se domlu-
vili s Ing. Chráskou, že se ujme funkce stavebního dozoru a připra-
ví „Poptávkové řízení“. 

Oslovili jsme 5 firem:
1/ PRIMA stavební a.s., Sokolská 573, Kutná Hora
2/ Realitní a stavební společnost s r.o., Konviktská 24, Praha 1, 

pobočka Čáslav
3/ Ladislav Menšík, Nepoměřice 66
4/ Petr Klinger, Křesetice 172
5/ Jan Zoubek, Tupadly 212
Kriteriem pro hodnocení nabídek byla cena, s tím, že jako nejvhod-
nější bude vybrána nabídka dodavatele, která bude obsahovat nej-
nižší cenu předložené nabídky.

Do stanoveného termínu 22. 4. 2014 zadavatel obdržel 4 obálky 
s nabídkami. Odpoledne téhož dne se na Obecním úřadě Horky 
sešla komise ve složení: Ing. Veselka – předseda ekonomické rady 
farnosti Žleby, Mgr. Pikhart – farář, M. Zelená – obec Vlkaneč, 
M. Kociánová – Přibyslavice, D. Lebedová, Ing Chráska – stavební 
dozor.
Komise provedla otevření obálek v pořadí dle jejich doručení. 
Po otevření bylo konstatováno, že veškeré nabídky splňují požado-
vané parametry a budou hodnoceny.

Přehled cen z nabídek:
Petr Klinger – 464.033,91 Kč
Ladislav Menšík – 473.463,- Kč
Realitní a stavební společnost s r.o. – 395.537,30 Kč
PRIMA stavební a.s. – 423.397,20 Kč

Nejnižší cenovou nabídku předložila „Realitní a stavební společ-
nost s r.o.“ Komise pro hodnocení nabídek v souladu s podmínka-
mi uveřejněnými ve výzvě k podání nabídky doporučila zadavateli 
uzavřít smlouvu s tímto uchazečem. V současné době se připravu-
je SMLOUVA O DÍLO k podpisu a následnému schválení Biskup-
stvím královéhradeckým. 

MUDr. Dobromila Lebedová, Přibyslavice

OBČANSKÉ SDRUŽENÍ KOSTELA SV. VÁCLAVA V PŘIBYSLAVICÍCH

ZÁŘÍ
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Jak už jsme slíbili, zde je prostor pro vaše dotazy a jiné příspěvky, které nám můžete zasílat na e-mail: ou@vlkanec.cz
Pokud nemáte přístup k internetu, můžete v úřední dny podat příspěvek na obecním úřadu nebo u kteréhokoli zastupitele. Jen vás 
prosíme, dotazy formulujte písemně, aby byl zachován přesný záznam Vaší otázky.
Pro tentokrát jsme připravili několik nejčastějších dotazů našich občanů, které zazněly na zastupitelstvech nebo byly položeny přímo 
některým ze zastupitelů.

Jak je to s přeložkou drážního kabelu na nových stavebních parcelách?
V měsíci květnu probíhala jednání se SŽDC o organizaci celé stavby. Obec na stavební práce, které bude financovat, provedla 
poptávkové řízení. Bylo osloveno 6 firem (Jicom s.r.o., Raisa s.r.o., Spojstav s.r.o., Moravia Consult Olomouc a.s., Dalfos s.r.o., 
Chládek a Tintěra) z toho 4 poslaly cenovou nabídku (Jicom s.r.o., Raisa s.r.o., Spojstav s.r.o., Chládek a Tintěra). Zastupitelé 
po vyhodnocení všech cenových nabídek vybrali firmu Jicom s.r.o., cena díla v rozsahu, který bude financovat obec Vlkaneč, 
je 236 920,- Kč bez DPH. Stavební práce probíhaly rychle, dne 3. 7. bylo dokončeno položení kabelů v nové trase a 8. 7. 2014  
bylo dokončeno jejich přespojkování. Termín dokončení celé stavby je dle SoD do 15. 7. 2014. V současné době obec připravuje 
podklady k žádosti o kolaudaci, kterou musí provádět Drážní úřad Praha.

Kdy bude proveden nový povrch silnice před poštou ve Vlkanči?
Nová silnice by měla být dokončena letos do 31. srpna. Stavbu bude provádět firma Silnice Čáslav-Holding a.s. za cenu 
810 599,60 Kč bez DPH, jedná se o nejnižší cenovou nabídku. V poptávkovém řízení byly obeslány ještě firmy Halko s.r.o. a Vladimír 
Novotný – Ronov n/Doubravou.

Bude ještě letos provedeno odbahnění rybníku v Přibyslavicích?
Ano, odbahnění rybníku by mělo být provedeno do konce tohoto roku.
Obec provedla poptávkové řízení na tuto akci. Bylo obesláno 5 firem, 3 firmy poslaly cenové nabídky (Vladimír Novotný - Ronov n/
Doubravou, Pavel Rokos - Klucké Chválovice, VPK Suchý s.r.o.- Zásmuky). Stavba byla zadána firmě Novotný s nejnižší cenovou 
nabídkou 331 520,- Kč bez DPH.

Zapojila se naše obec letos do soutěže Vesnice roku 2014?
Ne, letošní ročník jsme vynechali, nabereme novou inspiraci a v dalších letech bychom chtěli opět naši obec přihlásit.

Kdy proběhne čištění potoka od Vlkanče do Kluckých Chválovic?
Tato akce je plánována ještě na tento rok, budou ji zajišťovat a financovat Lesy ČR.

starosta Stanislav Pavlas, Vlkaneč

DOTAZY  NA  STAROSTU

X. SPORTOVNÍ DEN S KOŇMI
Ranč Dalu ve spolupráci s NBHA Czech Republic pořádal 28. června 2014 X. Sportovní 
den s koňmi. Letošní ročník byl součástí kvalifikace na národní finále NBHA. 
Celá akce začala v 10 hodin parkurovými disciplínami a poté následoval slavnostní ná-
stup. Celkem se letošního ročníků účastnilo přes 40 koní a jezdců. Během dne vystoupila 
Alena Smolíková se svými pejsky v ukázkách dogdancingu, Jana Vrkoslavová předvedla 
svého plemenného hřebečka Locksley Permoník a vystoupil také Mistr ČR pro rok 2014 
Jan Prokop, který předvedl práci s honáckým bičem. Velký úspěch potom měla indiánská 
vesnička, kde se děti mohly nechat pomalovat v indiánském stylu a dozvědět se něco 
o životě indiánů. Dále diváci mohli navštívit kozí minifarmu nebo výstavu vojenské histo-
rické techniky a v některých vozech se i svézt. Odpoledne potom patřilo westernovým 
soutěžím. Za Ranč Dalu startovala Nikol s Jupíkem. Celkem nám do sbírky přibyly tři 
poháry – 2. místo Trail, 2. místo Pole Bending OPEN a 2. místo Speed Race. Fotky a videa 
z této akce naleznete na www.rancdalu.cz . 
V současné době na ranči probíhají Westernová soustředění pro děti. Dále připravujeme 
hudební festival Country bez kolejí (2. srpna), II. Westernový den pro děti a dospělé 
(23. srpna) a také se můžete těšit na II. Psí hry na Ranči Dalu (6. září). 

Semerádovi, ranč Dalu
  Alena Smolíková a dogdancing

SBĚR STARÉHO PAPÍRU
SDH Kozohlody organizuje sběr starého papíru v našich obcích. Občané, kteří mají doma starý 
papír, ho mohou přivézt každou poslední sobotu v měsíci od 11:00 do 12:00 hodin na sběrné 
místo – dvůr Obecního domu v Kozohlodech.
V případě potřeby zajistí SDH odvoz přímo z Vašeho domova. 
Odvoz můžete objednat na tel.: 777 190 752.

Děkujeme za Vaši podporu, SDH Kozohlody
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Termín  Akce                            Místo konání    Pořadatel       
S R P E N   

 2. 8. 2014  II. Westernový den  Ranč Dalu Kozohlody  Ranč Dalu
termín bude 
upřesněn  Střelecká soutěž  hřiště Vlkaneč  TJ Sokol Vlkaneč 

23. 8. 2014  Country bez kolejí  Ranč Dalu Kozohlody  Ranč Dalu

30. 8. 2014  Dožínky  hřiště Vlkaneč  OÚ Vlkaneč

Z Á Ř Í    

6. 9. 2014  II. Psí hry na Ranči Dalu  Ranč Dalu Kozohlody  Ranč Dalu
13. 9. 2014  Vinobraní, cimbálová hudba  Ranč Dalu Kozohlody  Ranč Dalu
27. 9. 2014  Štědrý den na Ranči Dalu  Ranč Dalu Kozohlody  Ranč Dalu

Ř Í J E N    

4. 10. 2014  Posvícenská taneční zábava  pohostinství Vlkaneč  TJ Sokol Vlkaneč 
8. 10. 2014  Posvícenská taneční zábava  Obecní dům Kozohlody  SDH Kozohlody
30. 10. 2014  Halloween  u ZŠ ve Vlkanči  ZŠ Vlkaneč

Termíny akcí budou upřesněny na informačních plakátech umístěných ve vývěskách a na plakátových plochách a v neposlední 
řadě i na internetových stránkách obce.

PŘEHLED PLÁNOVANÝCH AKCÍ SRPEN - ŘÍJEN 2014

L I TERÁRNÍ  RUBRIKA

MÓDA
Dostalo se mi pozvání na jarní koncert vážné hudby do Rudolfina. Nevyhledávám tento žánr, ale kamarádka nechtěla jít sama, 
a tak jsem kývla. A teď nastalo dilema: „Co na sebe?“ „No, asi něco slavnostnějšího.“ radila rodina. „Je to jedno, vezmi 
si co chceš, hlavně přijeď. “ psala Alice. Mám sice jednu „velkou bitevní“ a s ní šťastně proplouvám všechny svatby, křtiny, 
promoce a jiné rodinné slávy, ale jaksi jsem usoudila, že to asi nebude ono. A tak nastal ten okamžik, kdy všechny ženy začínají 
jásat, ale já začínám trpět. Musím si pořídit něco na sebe. Nikdy jsem nebyla velkým přítelem módy. Příčina je prostá - fyzická 
a duševní muka spojená s nakupováním. Nesnáším tu činnost natolik, že nechápu, jak ty zábrany vůbec někdy dokáži překo-
nat. V první řadě mi vadí to divné světlo v obchodech, kvůli němuž je vždy má pleť zesinalá, mám kruhy pod očima a jakýkoliv 
pokus o vylepšení dopadne jako maska na Halloween. Dojem se ještě zhorší po vyzkoušení několika šatů, kdy mi vlasy trčí 
na všechny strany, roztéká se mi make-up a v obličeji mám divoký výraz. Po přehrabání nesčetných stojanů s oděvy, docházím 
vždy k závěru, že všechny jsou navrženy pro ženy se zcela jinými proporcemi, než jaké mám já a tudíž musím být nějakou hříčkou 
přírody. Kromě toho se stává nevyhnutelnou skutečností, že ať už se před obchodem rozhodnu pro jakoukoli barvu, ukáže se, 
že letos nebude v módě nebo hůř, byla moderní před dvěma lety. Častokrát po dlouhém dni stráveném nákupy, kdy se vynořím 
z obchodu uřícená, rozcuchaná a nevrlá, pak doma zjistím, že jsem vydala značnou sumu za něco, co mi nesedí, nesluší a podle 
visačky, kterou jsem si přečetla příliš pozdě, se to dá prát pouze v ruce a s mimořádnou péčí. Navíc barva se může zamlouvat 
jen někomu pod vlivem halucinogenních látek. 

S velkým sebezapřením jsem se tentokrát nechala vláčet jednou z mých nadšených přítelkyň po pražských výprodejích a vrátila 
jsem se z té výpravy s natolik usedlými šaty, že nebýt dlouhého rozparku na straně, potěšily by i jeptišku. „Jsou velmi elegant-
ní.“ tvrdila mi kamarádka z nejvěrnějších. A přidala další pozitivum: „A budou užitečné. Takové věci se dají nosit všude!“ Podleh-
la jsem doma hlodajícímu strach, že takové věci se nadají nosit nikam! Ukázala jsem je muži. Nejistě řekl: „Jsou hezký a docela 
sexy.“ Zděšeně jsem na něj pohlédla a pak nevěřícně na šaty. Jak můžou být proboha sexy? Mají mělký výstřih, dlouhý rukáv, 
knoflíky jako na služebním stejnokroji, jsou neforemní a modré. Začaly mi připomínat uniformu, kterou nosily vrchní sestry 
v dobách, kdy se ještě chovaly jako dračice. A ten rozparek na straně? Vybavuji si, že ho prodavačka označila jako důležitý 
prvek. Mě najednou připadalo, jakoby se rozpáral šev. Milé šaty jsem pověsila do skříně a znechuceně jsem za nimi zabouchla 
dvířka. Vytáhla jsem je až den před koncertem. Znovu jsem se na ně dlouze zadívala a řekla si: „Jestli je nikdy neobléknu, budou 
to zase naprosto vyhozené peníze.“ A tak jsem si došla koupit ještě slušné punčocháče, vylovila zespod botníku černé lakované 
lodičky, sfoukla z nich prach a zavolala Alici: „Hudebníci v Rudolfinu můžou začít ladit, já jsem připravená.“

(Slunečnice)


